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Pieci skolnieki dodas uz 
Krieviju

Pieci Salaspils 2. vidusskolas 
un Salaspils vakarskolas skolēni 
- Rustans (15 gadus vecs), Vja- 
česlavs (16), Eduards (15), Kon
stantīns (14) un Timurs (17) -, 
nebrīdinot vecākus, devās prom 
no mājām.

Četri no iepriekšminētajiem 
jauniešiem nakti no 5. uz 6. ok
tobri pavadījuši Salaspils dzelz
ceļa stacijā, un tikai 6. oktobra rītā 
viņiem  piebiedrojās piektais 
c e ļo tā js .

Salaspils stacijas biļešu ka
siere Elena Kaparuļina puišiem at
ļāva pārnakšņot stacijas uzgaidā
majā telpā. Puiši viņai teica, ka vi
ņiem ieildzis treniņš, tādēļ noka
vējuši pēdējo vilcienu. Kasiere 
naktsmājas neliedza, taču solījās 
brīdināt viņu vecākus. Zēni teica,

ka to jau izdarījuši. Puiši uz
vedušies ļoti klusu un kārtīgi. No 
rīta, kad viņus modināja uz pirmo 
vilcienu, jaunieši atbildēja, ka 
brauks nedaudz vēlāk.

Ar elektrovilcienu zēni aiz
brauca līdz Ogrei, tad līdz Aiz
krauklei. No Aizkraukles devās uz 
Vecumiem, tur pārnakšņoja un 7. 
oktobrī šķērsoja Latvijas un Krie
vijas robežu. Braucot ar gadījuma 
mašīnām, jaunieši nokļuvuši Ples- 
kavā. 9. oktobrī Ortovā, kas atro
das Pleskavas apgabalā, c e ļo tā 
ju s  notvēra Krievijas milicija. 
Jaunieši bija nokāpuši no kravas 
vilciena, kas vedis ogles. Krievi
jas milicija zēnus nodeva Lat
vijas robežsargiem, un ar to arī 
piedzīvojums beidzās.

Inese VILCĀNE

Pusaudži sarežģī 
savu un Botāniskā 
dārza dzīvi

Pirms mēneša ap plkst, asto
ņiem vakarā divpadsmit gadus ve
cā Andžela kopā ar saviem drau
giem uzturējās Nacionālā botānis
kā dārza teritorijā, lai gan šajā lai
kā tas ir jau slēgts apmeklētājiem. 
Kad botāniskā dārza apsargs pa
manīja pusaudžus un viņiem tu
vojās, zēni no kompānijas aizbēga, 
bet meitenēm ar skriešanu tik žigli 
nevedās. Uz jautājumu, kāpēc viņi 
pēc dārza slēgšanas šeit atrodas, 
meitenes atbildējušas: “A mi prosto 
guļajem!”* Pastaigāšanās, kaut arī 
nelaikā, patiešām nav nekāds 
kriminālnoziegums. Par nelaimi, 
apsarga sunim bēgoši un 
žestikulējoši pusaudži īpaši 
uzticami nešķita, un viņš laida 
darbā savus darbarīkus - ķepas. 
Suns Andželai saskrāpēja kaklu, 
viņa izbijās un... iekrita dīķī, kura 
malā stāvēja. Šis starpgadījums sa
gādāja nepatīkamus brīžus gan 
meitenei, gan viņas vecākiem, gan 
Nacionālā botāniskā dārza 
darbiniekiem. Taču tas nebūtu 
noticis, ja Salaspils pusaudži un 
jaunieši (protams arī pieaugušie!) 
nebūtu tik vieglprātīgi un ņemtu 
vērā, ka Nacionālais botāniskais 
dārzs nav atpūtas parks kurā var 
uzturēties jebkurā laikā un darīt to, 
kas nu katram ienāk prātā.

Plūc ziedus, plēš plēves, no
rauj brīdinājuma zīmes

Kārlis Miķelsons, galvenā in
ženiera vietnieks (viņš atbild arī 
par botāniskā dārza apsardzi), pa
stāstīja arī par pusaudžu un jau
niešu nedarbiem. Piemēram, pa
gājušajos Ziemassvētkos no ap
pušķotās eglītes norāva lampi
ņas, savukārt šogad septembrī 
sargs aizturēja meitenīti, kura bija 
tāpat vien saplūkusi ziedus. Kri
zantēmu un gerberu siltumnīcai, 
kuru apņem speciāla siltumaiztu- 
roša plēve, puikas izplēsuši mil
zīgu robu. “Droši vien viņi to da
rīja ne jau aiz ļaunuma, taču dar
biniekiem ir papildu rūpes, un 
plēve ir dārga.”

Savukārt vasarās problēmas 
sagādā dīķi, kuros apkārtnes jau
nieši nāk peldēties. K. M iķel
sons: “Pagājušajā vasarā uzlikām 
dažādas brīdinājuma zīmes tajās 
dārza daļās, kur ieeja ir aizliegta, 
arī tur, kur atrodas dīķi. Jaunieši 
tos ir iecienījuši kā peldvietu, bet 
tā kā tie atrodas botāniskā dārza 
teritorijā, mēs arī zināmā mērā 
esam atbildīgi, ja notiek kādi ne
laimes gadījumi. Turklāt ūdens

( T u rp inā jum s  2. Ipp.)

Vizmai Mačai piešķirta prestiža 
Grindeļa medaļa

9. oktobrī  AS “Grindeks” pa
sniedza savu augstāko apbalvo
jumu - Grindeļa medaļas - de
viņiem ar farmācijas attīstību 
saistītiem speciālistiem. Arī Sa
laspils aptiekas (tagad SIA 
“Dārza aptieka”) ilggadīgajai 
vadītājai - Vizmai Mačai.

Grindeļa medaļa, kas ir no
saukta pirmā latviešu izcelsmes 
farm aceita, ķīmiķa, dabaszi
nātnieka un ārsta profesora Dāvi
da Hieronīma Grindela (1776- 
1836) vārdā, AS G rindeks  piešķir 
jau ceturto gadu. Tās tiek piešķir
tas zinātniekiem, mācībspēkiem 
un farmaceitiskās rūpniecības 
darbiniekiem par nopelniem far
mācijas attīstībā. Piemēram, šo
gad Grindela medaļu laureātu vi

dū ir LU Medicīnas fakultātes 
profesore Vija Kluša, Latvijas Far
maceitu biedrības prezidents Ai
gars Eniņš, AS G rindeks  tehno- 
loģe Margarita Priede, kā arī 3 
profesori no Lietuvas, Krievijas 
un Dānijas. Šo medaļu ir ieguvis 
arī akadēmiķis Jānis Stradiņš, šo
gad arī D ā rza  ap tiekas  vadītāja 
Vizma Mača.

“Vizmu Maču pazīstu jau vai
rāk nekā sešpadsmit gadu kā ļoti 
enerģisku, aktīvu un sabiedrisku 
cilvēku.

Viņa ir konstruktīvi un aktīvi 
strādājusi gan Farmaceitu arod
biedrībā, aizstāvot farmaceitu in
tereses, gan enerģiski līdzdar
bojusies Farmācijas likuma iz

strādāšanā, iesniedzot virkni lie
tišķu priekšlikumu un personīgi 
atbalstot to lielo darbu, ko Farma
ceitu biedrība kopīgiem spēkiem 
veica likumdošanas jomā.

Īpaši gribas uzsvērt Vizmas 
Mačas veikumu viņas pašas vadī
tajā Salaspils D ārza  a p tie kā . Re
organizācijas process aizvadī
tajos gados nav bijis viegls ne
vienam aptiekāram, jo īpaši va
dītājam. Paveiktā nozīmīgumu 
šodien vislabāk apliecina aptie
kas apmeklētāju atzinība un sa
biedrības novērtējums.

Ar manu kolēģi ir interesanti 
diskutēt, dalīties domās. Vizmai 
allaž ir savs viedoklis, un viņa 
vienmēr gatava darboties. Viņa 
nav vienaldzīga pret norisēm far
maceitiskajā jomā, politikā, sa
biedriskajā dzīvē. Aizvadītajās 
A p tie kā ru  d ienās  - 98  Vizma Ma
ča ar saviem brīnišķīgajiem lie
tišķās mākslas izstrādājumiem 
piedalījās farmaceitu rīkotajā iz
stādē M ans va ļasp rieks. Rakstu
rojums nebūtu pilnīgs, ja es ne
uzsvērtu, ka ikdienā viņa ir pa
tiesi ļoti eleganta kundze. Mani 
fascinē dzīves moto, ko viņa allaž 
atkārto apkārtējiem: “Es neesmu 
veca, man tikai gadu daudz.” 
Acīmredzama ir viņas mīlestība 
un pašaizliedzīgais darbs izvē- 
lētājā mūža profesijā.”
m

Aigars Eniņš, Latvijas 
Farm aceitu biedrības 

prezidents

Interviju ar laureāti lasiet nā
kamajā S a lasp ils  Vēstu numurā!

aicina diskutēt

ram cilvēkam, katrai ģimenei at
karībā no viņu ienākumiem. Ie
sniedzot domes sociālās palīdzī
bas dienestā deklarāciju, varētu 
objektīvāk noteikt, vai pabalsts 
nepieciešams, cik lielu un cik ilgi 
to vajag sniegt. Bet... Ne katrs 
maznodrošinātais spēj pārvarēt 
morālo barjeru un lūgt palīdzību. 
Būtu jāsaprot, ka lūgt palīdzību 
nav tas pats, kas ubagot vai zagt!

Uzskatu, ka vispirms palīdzī
ba ir jāsaņem bērniem, lai viņi ie
gūtu pilnvērtīgu izglītību, būtu 
paēduši un silti saģērbti. Palīdzī
ba jāsaņem pensionāriem, kuriem 
pēc dzīvokļa un komunālo mak
sājumu nokārtošanas iztikšanai 
nepaliek vismaz viens lats dienā. 
Sevišķa vērība pievēršama vien
tuļiem pensionāriem. Uzsveru, 
arī invalīds ir pensionārs, bet tā

( T u rp inā jum s 3. Ipp .)

Kā taisnīgāk?
Palīdzības piešķiršana ļaužu 

grupām ne vienmēr attaisno pare
dzēto mērķi. Ne visi vienā grupā 
ietilpstošie cilvēki ir vienādos sa
dzīves apstākļos. Sadale, atka
rībā no pensijas lieluma, neievē
ro ģimenes sastāvu un tās vaja
dzības. Ja pensionāriem, kuri sa
ņem pensiju līdz Ls 50, ir ģimene, 
kurā ir darba spējīgi ģimenes lo
cekļi, kas nopelna vidējo vai liel
āku algu, piešķir tādu pašu pa
balstu kā pensionāriem, kura ģi
menē ir bērni, kas nopelna mini
mālo algu un ir arī mazbērni. Vai 
tas ir taisnīgi? Viegli teikt, lai 
strādā divās darba vietās. Kas no
tiks ar bērniem? Vai drīkstam at
stāt bērnus ielas audzināšanai? Kā 
dzīvot vientuļiem pensionā
riem? Liela nelaime ir tā sauktās 
nelabvēlīgās ģimenes, kurās bēr
ni, dažkārt arī mazbērni, dzīvo par 
līdzekļiem, ko sānem pensionārs.

Sociālās palīdzības 
valsts programma pa
redz vienreizēju pabals
tu, ja ģimenes ienākumi 
uz vienu cilvēku ir zem 
Ls 28,65. Saprotams, ka 
ar šādiem ienākumiem 
cilvēkam izdzīvot nav ie
spējams, bet vai to no
drošina dažu latu lielāki 
ienākumi? Salaspils do
mes sociālās palīdzības 
dienests arī nevar no
drošināt ciešamu iztik
šanu visiem, kuriem ie
nākumi ir zemāki par krī
zes iztikas minimumu.

Visi šie jautājumi sāpīgi skar 
ne tikai sabiedrību, bet sevišķi 
katru cilvēku atsevišķi. Kā tais
nīgāk veikt sociālo atbalstu? Uz
skatu, ka to darot grupveidā, kā 
līdz šim, par taisnīgumu runāt ne
var. Šķiet, ka pareizāk būtu palī
dzību dot tikai individuāli kat

li

apsveicam!

• Vizma MAČA: "Uzzinot, ka arī man piešķirta Grindeļa prēmija, jutos 
pārsteigta un gandarīta."
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vēstule

Kā  labā Jūs strādājat 
dāmas un kungi?

nīt dzīvokļus, iekārtot autonomu 
dzīvokļa apkuri utt., tā sacīt, prob
lēmas Salaspilī atkal ir tiem, kuri 
maksā par dzīvokli, apkuri u.c. 
pakalpojumiem, nevis tiem, kas 
mierīgi dzīvo uz citu rēķina.

Jautājumā par apkures un siltā 
ūdens apmaksu man pietrūkst prā
ta aptvert tos objektīvos  iemeslus, 
kas liedz iedzīvotājiem maksāt 
S a lasp ils  s iltum am  tieši tāpat, kā 
mēs esam pieraduši maksāt Latv- 
e n e rg o , L a tv ija s  g ā ze i, L a tte le -  
kom , t.i., tieši pakalpojuma snie
dzējam. Acīmredzami, ka šeit pa
matā ir dzīvokļu pārvalžu prakse 
s ive rē t ar svešu naudu un Salas
p i ls  s iltu m a  nespēja uzņemties 
kreditora funkcijas vai kādas ci
tas mafiozi savtīgas intereses.

Kas S a lasp ils  s iltum am  liedz 
iekasēt apkures naudu arī vasaras 
mēnešos, lai sezonas sākumam 
būtu finansējums?

Un visbeidzot, jautājumā par 
parādnieku dzīvokļu atslēgšanas 
problēmu. Dzīvojamā māja ar vie
notu centrālapkures sistēmu ir pa
redzēta visu dzīvokļu vienlai
cīgai apkurei ziemas sezonā.

Atslēdzot no apkures vienu 
vai vairākus dzīvokļus, pirmkārt, 
strauji pasliktinās mājas kopējais 
tehniskais stāvoklis (mitrums, 
caursalšana), otrkārt, gadījumā, ja 
iedzīvotāji dzīvokļus pamet zie
mas sezonā, pieaug ūdensvada un 
kanalizācijas cauruļu aizsalšanas 
risks.

Vēlreiz atgriežoties pie virs
rakstā formulētā jautājuma, man 
nav saprotams, ko Jūs, dāmas un 
kungi, darījāt vasaras mēnešos, ka 
nespējāt risināt šos jautājumus 
pēc būtības, un kā labā Jūs strādā
jat pašlaik - nemaksātāju (nekau
ņu) mazākuma vai Salaspils ie
dzīvotāju vairākuma labā?

Vai tiešām Jūsu ideāls ir Ogres 
pašvaldība, kur gadu gadā atkār
tojas apkures batālijas, vai arī vē
rīgāk būtu jāseko Rīgas piemē
ram?

Visvaldis LĀ CIS , 
M eža ielas 9 iedzīvotājs

tamās summas. Tas ir, jau pie ne
saņemtās summas vēl iepriekš jā
izdod no prasītāju puses 7%. Jā
atceras, ka prasītājs var būt tikai 
namu pārvaldnieks, kuram ir lī
gums ar īrnieku.

3. Namu pārvaldēm acīmre
dzot nav līdzekļu, lai izzāģētu ra
diatorus no nemaksātāju dzīvok
ļiem un tos tur atkal iebūvētu, kad 
šajā dzīvoklī ienāk īrnieks - 
maksātājs.

4. Vēlamies mēs to vai nevēla
mies, bet mums ir jāsaprot, ka sil
tums ir prece.

Kā jebkura prece veic ceļu 
RAŽOTĀJS-PIEGĀDĀTĀJS-PIR- 
CĒJS.

S a la sp ilis  s iltu m s -namu pār- 
valde-īrnieks.

Šajā ķēdē problēma ir pircējs 
jeb īrnieks, kurš nespēj maksāt. Es 
uzsveru - nevis ļaunprātīgs ne
maksātājs, bet gan maksātnespē

Domes priekšsēdētaja 
atbil de uz vēstuli

problēma

Pusaudži  ̂sarežģī savu un 
Botāniskā dārza dzīvi
( Turp inā jum s. Sā kums 1. Ipp .)

šeit var būt piesārņots, jo dīķi vai
rāk ir domāti notekūdeņiem. Uzli
kām zīmi, ka šeit peldēties aiz
liegts. Diemžēl nepagāja ne dažas 
dienas, kad diezgan krietna dia
metra metāla caurules bija no
lauztas, bet zīmes iemestas dī
ķos... Šogad mēs atkal esam saga
tavojuši brīdinājuma zīmes, tikai 
šoreiz no divreiz resnākiem me
tāla stabiem un 4 mm biezas me- 
tālplāksnes ar brīdinošiem uzrak-

tiekas ar sargiem un suņiem. Šādi 
gadījumi ir nepatīkami, bet po
tenciālie nelegālie apmeklētāji 
zinās, ka ir suņi un tas varbūt vi
ņus ierobežos.” Tāpēc labāk iegā
dāties eglītes legāli.

Grēko arī pieaugušie
Kārlis Miķelsons atzīst, ka arī 

pieaugušie uzskata, ka labāk ir 
pārrāpties pāri sētai vai izlīst pa 
caurumu un tādējādi pa taisno 
šķērsojot dārza teritoriju, nekā iet 
pāris kilometrus apkārt. Beidza-

• Lai labāk iepazītos ar Nacionālo botānisko dārzu, skolēniem ir iespēja 
darboties Jauno dārznieku skolā

stiem. Lai tad puiši pacīkstās ar 
tām!

Bieži nākas labot žogus, it se
višķi no Rīgas ielas puses. Tur pa
rasti izveido nelielu caurumu, lai 
taisnāk būtu aiziet līdz dīķiem, 
vai pat tik lielus pārrāvumus, ka 
var izbraukt pat ar velosipēdu.

Dažkārt bērni iebāž kabatā kā
du kaktusiņu, bet tie ir reti eksem
plāri, tos nav tik viegli atkal iz
audzēt. Šādi gadījumi nav bieži, 
tomēr, ja katrs, kas apmeklē botā
nisko dārzu, būtu gribējis kaut ko 
tāpat vien paņemt, tagad droši 
vien šeit būtu pliks lauks.”

Uz Ziemassvētkiem apsardzi 
pastiprinās

Botāniskā dārza teritorija ir 
120 ha liela. No viena gala līdz 
otram attālums ir 2,5 km. Vasarā šo 
teritoriju apsargā tikai viens ze
messargs (vai botāniskā dārza ap
sargs) ar suni (vai ieroci), ar velo
sipēdu un mobilo telefonu. Arī 
pats Miķelsona kungs bieži va
karpusē pārbauda kārtību botā
niskā dārza teritorijā. Ziemas
svētku laikā un ap Jauno gadu būs 
pastiprinātas dežūras kokau
dzētavās. K. Miķelsons brīdina, 
ka tos, kuriem sakārosies īpašas 
šķirnes eglītes, patiešām būs jasa-

majā laikā zog retas puķes ziedu 
kompozīcijām.

Maijā notikusi ielaušanās arī 
palmu mājā - ventilators nozagts 
un izmētātas puķes - laikam jau, 
lai botāniskā dārza darbinieki pa
manītu, ka kāds ir bijis.

Dārza eksponāti ir unikāli
Tieši incidents ar Andželu lika 

Botāniskā dārza galvenā inže
niera vietniekam Kārlim Miķel- 
sonam vērsties Salaspils Vēstu re
dakcijā ar lūgumu vēlreiz atgādi
nāt vecākiem un skolotājiem, lai 
viņi izskaidro saviem bērniem un 
audzēkņiem, ka Botāniskais dārzs 
ir Latvijas nacionālā bagātība un 
absolūti ikviens zaļš augs, kas ša
jā teritorijā aug, ir milzīga vērtība. 
Šeit atrodas kolekcijas, kuru eks
ponāti ir vesti no visas pasaules, 
un zinātnieki ir ieguldījuši milzu 
darbu un patērējuši ne vienu vien 
gadu, lai tos pieradinātu Latvijas 
klimatam. Turklāt ļoti daudz eks
ponātu šeit ir tikai vienā eksem
plārā, tāpēc nav pieļaujams, ka 
tie, kuri neapzinās dārza unikali
tāti, šeit nāktu un uzvestos tā, kā 
viņi vēlas.

Botāniskajam dārzam ir no
teikts darba laiks (no pīkst. 9 līdz 
18, arī sestdienās un svētdienās)

un ieejas maksa, kas paredz, ka 
skolēni par apmeklējumu maksā 
20 santīmus, pieaugušie - 0,40 Ls, 
pensonāri - 0,30 Ls.

“Skolas mūs maz izmanto”
Iespējams, ka viens no iemes

liem, kāpēc rodas problēmas ar 
pusaudžu uzvedību botāniskā 
dārza teritorijā, ir tā, ka viņi šeit 
iepriekš nav bijuši un nezina, kas 
tas vispār ir Nacionālais botānis
kais dārzs. Māra Zaļoksne, dārza 
informācijas nodaļas vadītāja, ir 
ievērojusi, ka uz botānisko dārzu 
nezin kāpēc ved tikai mazus 
bērnus: “Šeit varētu vadīt ļoti la
bas bioloģijas stundas, jo, ko gan 
var iemācīt tikai no grāmatas?! 
Skolotājiem esmu piedāvājusi 
dažādas iespējas. Vienu gadu 
šķita, ka būs laba sadarbība ar 2. 
vidusskolas fizikas skolotāju, bet 
par sarunu tālāk netikām. Arī 
skauti un gaidas kaut kur kavējas 
ar solīto palīdzību... Ļoti gribētos, 
lai skolas mūs izmanto vairāk. 
Mūsu darbinieki varētu lasīt arī 
lekciju ciklus. Salaspilieši laikam  
domā - botāniskais dārzs ir tepat 
un tas nav tik interesanti, labāk 
aizbraukt uz Siguldu! Dārza dar
binieki būtu pateicīgi arī par sko
lēnu palīdzību, jo kāds darbiņš 
jau vienmēr atrodas - lapas sa
grābt, kādu dobīti uzrakt. Šāda 
sadarbība būtu lietderīga abām 
pusēm - gan skolām, gan dārzam.” 
Māra Zaļoksne uzskata, ka varbūt 
paši botāniskā dārza darbinieki 
par maz aizrāda lielajiem skraide- 
lētājiem un bieži uz dažādiem 
pārkāpumiem skatās c a u r p irk s 
tiem .

Darbinieki ir “PAR” apmek
lētājiem, tikai saprātīgiem

Ilma Nereta, botāniskā dārza 
speciāliste, domā, ka ļoti apmieri
nāti ir bijuši tie cilvēki, kuri bo
tāniskā dārzā ir atzīmējuši kādus 
nelielus svētkus: “Tādās reizēs at
ļaujam arī šampanieti izdzert, pī
rādziņus apēst. Kāds pāris pat gri
bēja palmu mājā laulāties. Salas- 
pilieši šeit var nākt arī ģimenes 
svētkos un dzimšanas dienās - 
kaut vai pasūtīt appušķotu zirga 
pajūgu, kurā izvizināt jubilāru, 
izbraukāties pašiem . Turklāt 
vienmēr jau šādos gadījumos ap
meklētāji arī izstaigā dārzu un 
iepazītas ar kolekcijām. Cilvē
kiem pašiem vajag zināt, ko viņi 
no mums vēlētos, un, ja viņu vēl
mes nav pretrunā ar mūsu intere
sēm, nekad neatteiksim.”

Inga REČA
*krievu vai. - Mēs vienkārši 

pastaigājamies

jīgs salaspilietis. Un šādu cilvēku 
pilsētā ir ļoti daudz.

Esmu konstruktīvas kritikas 
piekritējs. Tādēļ, ja rakstītājs vē
lētos realizēt konkrētus priekš
likumus, dome tos atbalstītu. Ap
kures sistēmas neizbūvēja dome, 
bet gan saņēma mantojumā no pa
domju laikiem.

Atsevišķi jāpiemin Rīgas pie
mērs.

Rīgā siltuma izmaksas iedzī
votājam ir nepamatoti augstas. Tā
tad, saņemot 100 miljonu dolāru 
kredītu un pat nepaaugstinot 
maksu 10 gados, Rīgas dome at

gūst ieguldījumus un R īgas s i l 
tums gūst ievērojamu peļņu.

Vajadzētu salīdzināt iedzīvo
tāja maksājumu par apkuri da
žādās pašvadībās, t.sk. arī Rīgā, 
lai iegūtu pilnīgu iespaidu par 
reālo situāciju.

Nobeigumā gribu teikt - ne
vajag zāģēt un demontēt māju 
siltumapgādes sistēmas, bet gan 
turpināt domes iesākto S iltu m a  
taupības  projektu. Šodien pilsēta 
patērē 6800 Gkal agrāko 122000 
Gkal vietā. Mājās, kur uzstādīts 
skaitītājs, apkure iepriekšējā gadā 
viszemākā bija 0,23 Ls par 1

kv.m. Tātad ir jāsiltina trases un 
mājas, ir jāuzlabo logu konstruk
cijas, un apkure kļūs lētāka nevis 
pēc 10 gadiem, kā to plāno Rīgā, 
bet daudz agrāk.

Bet galvenais ir darīt visu, lai 
Latvijas iedzīvotājs saņemtu vai 
nu pienācīgu algu, vaj pienācīgu 
pabalstu un maksājumi par visiem 
komunālajiem pakalpojumiem 
nepārsniegtu 30% no viņa ienā
kumiem, un lai likumdošana pare
dzētu ātru un neizbēgamu atbil
dību ļaunprātīgiem  nem aksā
tājiem. 
_____________Juris PU TN IŅ Š
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Virsrakstā minēto jautājumu 
es vēlos adresēt Salaspils pilsētas 
domei, Salaspils dzīvokļu pārval
dei un uzņēmumam S a lasp ils  s i l
tums.

Jau trešo apkures sezonu pēc 
atdalīšanās no TEC-2 siltumapgā
des tīkla plāno uzsākt uzņēmums 
S a la s p ils  s i l tu m s , taču trīs ie
priekšminēto Salaspils pārvaldes 
un apkalpošanas organizāciju ne
spēja nokārtot apkures sezonas 
sākšanu laikā, nemaz nerunājot 
par tādām g re z n īb ā m  kā siltā 
ūdens padevi, ir jau kļuvusi hro
niska.

Pēc publikācijām S a la s p ils  
Vēstīs un paziņojumiem uz namu 
sienām var secināt, ka dzīvokļu 
pārvalde un S a lasp ils  s iltum s  šo
gad kārtējo reizi uz iedzīvotāju 
veselības rēķina maksimāli cen
šas saīsināt apkures sezonu tā vie
tā, lai pildītu savus tiešos pienā
kumus.

Formālus iemeslus draudiem 
nepieslēgt apkuri meklē un, pro
tams, atrod, jo izrādās, ka viens no 
18 dzīvokļiem (kā mūsu mājas ga
dījumā), nav maksājis par apkuri. 
Uz ko gan cer dzīvokļu pārvalde, 
liekot lietā komunistu cietumā un 
armijā pārbaudītās kolektīvās te- 
rorizēšanas metodes? Komunis
tisko biedru tiesu un audzināša
nas laiki ir aizgājuši, un, es ceru, 
uz neatgriešanos, tāpēc mani ab
solūti neinteresē tas, vai mans 
kaimiņš maksā vai ne. Normāli 
parādus iekasē kreditori ar 
kompetentu iestāžu starpniecību 
(izcēlums mans, V.L.).

Ja Salaspils ir pilsēta (pagai
dām maz kas par to liecina) ar pie
tiekami lielu iedzīvotāju skaitu, 
vai nav iespējas nodibināt pil
sētas tiesu, kuras pienākumos bū
tu tieši šādu lietu izskatīšana?

Jautājumu par Salaspils paš
pārvaldes spējām cīnīties ar ne
maksātājiem es pirms 2 gadiem 
SV  uzdevu J. Putniņa k-gam. Taču 
šajā jautājumā nekāda pozitīva 
virzība nav jūtama, vēl vairāk, šo
ruden J. Putniņš SV  , aizrunājas 
līdz padom iem  -maksātājiem mai-

Siltum nodrošināšana nav 
problēma tikai Salaspilī, bet gan 
lielākajā Latvijas daļā. Vajadzētu 
atcerēties, ka ik gadu oktobrī vai 
novembrī tiek izveidota ārkārtēja 
valdības komisija apkures jautā
jumu risināšanai. Taču šie jautā
jumi gadu no gada paliek aktuāli.

Kāds tam iemesls?
1. Gadu no gada visas pašval

dības cīnās ar sekām, tas ir, uz no
dokļu maksātāju rēķina no bu
džeta sedz nemaksātāju daļu. Tas 
tik tiešām ir komunistu laiku pie
mērs. Bet šobrīd deputāti neredz 
citu iespēju, kā kreditēt apkuri. 
Rīgā šo pasākumu sauc par iedzī
votāju parādu pārpirkšanu.

2. Likumdošanas ceļā nav ie
spējams izlikt no dzīvokļa komu
nālo maksājumu nemaksātāju, ne
ierādot tam citu dzīvokli, turklāt, 
iesniedzot prasību tiesā, tiesai jā
samaksā 7% no cerētās atgūs-



izglītošanās aicina diskutēt

Bērnudārzā Saime - estētikas un 
floristikas kursi

Jau trešo gadu 
bērnudārzā Saime ik 

pa laikam notiek 
floristikas kursi, 

kurus vada Silvija 
Zinčenko. Piemēram, 
pagājušogad pirms 

Ziemassvētkiem 
bērnudārza darbinieki 
un dažas vecmāmiņas 

mācījās veidot 
Adventes vainagus. 
Šogad - augustā un 

septembrī - estētikas 
kursu ietvaros 

S. Zinčenko mācīja 
veidot ziedu 

kompozīcijas un 
kolāžas no dažādiem 
dabas materiāliem.

Silvija Pivore, bērnudārza 
Saime vadītāja, uzskata, ka bērnu
dārzos regulāri estētikas kursi au
dzinātājām būtu vajadzīgi tādēļ 
vien, lai sevi pilnveidotu un tālāk 
jau domātu, kā bērniem pasniegt 
estētiskās vērtības ar dabas mate
riālu palīdzību, kā arī mācēt iz
mantot praktiskajās nodarbībās.

Silvija Pivore: “Kursos uz
zinājām, ka floristikā pašreiz mo
dē ir telpiskās kolāžas. Esam in-

• Bērnudārzā Saime vadītāja Silvija Pivore arī piedalās estētikas kursos

formētas par stiliem, kas eksistē 
floristikā. Interesanti, ka ir, pie
mēram, veģetārais stils. Runājot 
par telpu dizainu, veģetārais stils 
nozīmē to, ka ziedu kompozīcijās 
izmanto augļus un dārzeņus.

Augustā un septembrī mācījā
mies veidot dažādus ziedu pušķus 
- arī no rudens lapām. Dažbrīd ir 
pat grūti iedomāties, cik skaists ir 
pušķis tikai no krāsainām lapām!” 
Saimes audzinātāji savas iegūtās 
iem aņas izm anto, piemēram, 
braucot ciemos pie kolēģiem uz 
Šauļiem. Tur kā dāvanu izveidoja 
un aizveda divas lielas telpiskās 
kolāžas.

Kursu pasniedzēja Silvija Zin
čenko pati kādreiz bijusi audzinā- 
tāja bērnudārzā. Šobrīd viņas 
maizes darbs ir grāmatvedība, bet 
floristikā ir hobijs. S. Pivore: “Sil
vijai ir ļoti daudz ideju - ieraugot 
kādu materiālu, viņa jau redz, kā 
to izmantot. Jāsaka arī, ka audzi
nātājām vispār šī spēja - visu ko 
veidot - ir gandrīz vai iedzimta”.

Ne tikai bērnudārzā Saime ir 
šāda tendence - estētiku bērniem 
mācīt caur dabu. Rīgas rajona bēr
nudārzu audzinātājiem ir iespēja 
darboties Vides skolā, kuras no
darbībās audzinātājas iet dabā un 
no dabas materiāliem veido gobe
lēnus un visādas citādas lietas. Arī 
citas Salaspils bērnudārzu audzi
nātājas apmeklē šo skolu. “Cik 
skolā iegūtās iemaņas izmanto 
praksē, tā jau ir audzinātāja lieta.

Interesanti, ka daudzas floristikas 
kompozīcijas veidojam tā, lai tās 
varētu visu laiku papildināt - uz 
katriem svētkiem izdomājot kādu 
jaunu akcentu. Tikai šīs dabas 
kompozīcijas nav mūžīgas - tās iz
balē, sakalst, neiztur laika zobu. 
Un tā jau ir tradīcija, ka Meteņu 
ugunskurā sadedzinām vecās 
kompozīcijas, lai nākamajā mā
cību gadā veidotu atkal jaunas,” 
SV pastāstīja Silvija Pivore.

Inga REČA

Kā taisnīgāk?
(Turpinājums. SĀkums 1. lpp.)

stāv o k lis  ir sarežģītāks nekā 
pensionāram, kuru nekāda smaga 
liksta nav skārusi.

Uzskatu, ka turpmāk no pa
balstu sniegšanas dažādām gru
pām ir jāatsakās kā no netaisnīgas 
un jāievieš individuāla palīdzī
bas sniegšana, dažkārt daļēji (vai 
pat pilnīgi) kompensējot arī dzī
vokļu un komunālo maksājumu 
parādus. Pabalstu veids ir ne tikai 
nauda, bet arī pusdienas ēdnīcā, 
produktu taloni, mācību līdzekļi, 
sabiedriskais darbs tiem, kas spēj 
strādāt u.c.

Tāpat atlaides medikamentu 
iegādei ir sociāli nepareizi no
teikt grupām. Salaspilī pensiju 
lielums ir no Ls 20 līdz Ls 300. Vi
siem noteikt vienādu atlaidi nav 
taisnīgi. Domāju, ka pareizāk bū
tu segt daļēji izdevumus vai pat 
dažos gadījumos pilnīgi, izdevu
mus par ārstēšanos un medika
mentu iegādi, iesniedzot Sociālās 
palīdzības dienestam dokumen
tus par izdevumiem, kas izman
toti veselības saglabāšanai.

Jautājums par bezmaksas 
autobusu arī ir diskutējams. To 
izmanto ne tikai bērni un pen
sionāri, bet arī strādājošie, kas arī 
būtu iekļaujami (vai ir tuvu) maz
nodrošinātajiem. Liela daļa iz
manto savu personīgo transportu,

no kuriem dažs cenšas iegūt arī 
sociālo pabalstu.

Varbūt būtu ieviešama so
ciālo dzīvokļu noteikšana, ko
pēc pretendenta iesnieguma do
me piešķir uz trim mēnešiem, ter
miņu pagarinot, ja nav izmaiņu 
materiālajā stāvoklī. Šādā gadī
jumā dzīvokli nevar privatizēt. 
Beidzoties sociālā dzīvokļa sta
tusam, jāatjauno dzīvokļa īres lī
gums ar dzīvokļa īpašnieku. So
ciālās dzīvojamās mājas izveidei 
pašreiz neredzu bāzi.

Uzskatu, ka grupveidā pa
balsts jāsaglabā represētajiem, 
kas cietuši komunistiskajā un fa
šistiskajā režīmā - vairāk morālu, 
ne materiālu apsvērumu dēļ.

Šajā publikācijā esmu izklās
tījis diskutējamus jautājumus un 
ceru, ka saņemšu m otivētus 
priekšlikumus, kā taisnīgāk veikt 
sociālās palīdzības darbību turp
māk, lai to ieviestu jau nākamajā 
gadā. Aicinu Salaspils Vēstu 
lasītājus iesaistīties diskusijā par 
šeit minētajiem jautājumiem!

Osvalds GASJUNS, 
Salaspils domes sociālās 

palīdzības un veselības 
aizsardzības komitejas 

priekšsēdētājs, Pensionāru 
padomes priekšsēdētājs

vēstule

P ald ies par  iejū tību !
Esmu pensionāre, un kā dau

dziem pensionāriem man ir dzī
vokļa parāds, jo mana pensija ir 
tikai 28 lati. Līdz 1998. gada 8. 
oktobrim mans dzīvokļa parāds 
sasniedza 177 Ls. Šajā pašā dienā 
no PU Dzīvoklis pienāca brīdi
nājums - nepieļaut parādu aug
šanu. Bija jau pusvienpadsmit 
vakarā, kad Mārtiņš Andriksons, 
viens no pašvaldības policijas 
darbiniekiem, man atnesa brī
dinājumu. Paldies šim varas izpil
dītājam par takta izjūtu un ko
rektumu! Paldies pašvaldības po
licijai, kuri ir ne tikai stingri savā

rīcībā, bet arī ļoti laipni. Vēlētos, 
lai vairāk būtu šādu cilvēcīgu po
licistu.

Uzskatu, ka ne vienmēr labus 
rezultātus var sasniegt ar klieg
šanu un dūru vicināšanu, bet da
žos gadījumos tieši ar sirsnību un 
izpratni. Ne visi ir ļaunprātīgie ne
maksātāji - ir arī vienkārši nelai
m īgie savā trūcīgum ā. Tāpēc 
vēlreiz paldies pašvaldības poli
cistam Mārtiņam Andriksonam 
par viņa laipnību un iecietību!

Albīna PUNEN O VA no 
Enerģētiķu ielas

Lasītāji vaicā
Atbildam uz lasītājas I. Skud

ras vēstuli, kurā izteiktas sūdzības 
par Saulkalnē neizķertajiem klai
ņojošajiem suņiem un kaķiem.

Atbilde
Saskaņā ar Suņu un kaķu turē

šanas noteikumiem 1.1.5. punktu, 
kas apstiprināti ar Salaspils do
mes lēmumu nr. 15. (21.05.1997.), 
“Nekustamā īpašuma saimnieki 
vai to apsaimniekotāji viņiem 
piederošajos objektos un teritori
jās nedrīkst pieļaut klaiņojošo su
ņu un kaķu uzturēšanos vai baro
šanu. Ja minētie dzīvnieki parā
dās, jāizsauc klaiņojošo suņu un 
kaķu izolācijas dienests, kas tos 
izķers.” Par klaiņojošajiem su
ņiem un kaķiem ir jāatbild Saul
kalnes namu pārvaldei.

Jautājums
Kur atrast elektriķi pēc plkst. 

17:00 (darbalaika beigām), ja dzī

voklī vai mājā notiek negadī
jums, kas saistīts ar elektrību?

Atbilde
Kā pastāstīja Salaspils domes 

galvenais elektriķis Aleksandrs 
Ivanovs, ja  negadījums notiek 
Budeskalnu rajona privātmājās, 
elektriķis jāmeklē, zvanot pa tālr. 
43202, vai peidž. 7060052, ab. nr. 
13192; ja  jebkurā citā Salaspils 
privātmājā - Centrālajos elektris
kajos tīklos, tālr. 956660. Sa
vukārt SIA Mācību atbalsta  
centrs pārvaldē esošo māju iedzī
votāji, pēc namu pārvaldnieka 
Aivara Traļļa teiktā, var zvanīt pa 
tālr. 42527. Namu pārvaldnieks 
Staņislavs Mednis KS Budeskalni 
iedzīvotājiem iesaka zvanīt pa 
tālr. 49849, inženieris Eižens Kra- 
pinskis PU Dzīvoklis iedzīvo
tājiem - pa tālr. 46009.

Sagatavoja Astra NAGLE

Laikraksts Salaspils Vēstis sadarbībā ar 
Salaspils domes zemnieku konsultanti un Zemnieku biedrību

aicina ikvienu mazdārziņa īpašnieku, zemnieku  
saimniecību vai lielsaimniecību piedalīties izstādē

"JAUTRĀ RAŽA-98"!
Izstādē gaidām šādus eksponātus: jocīgus, lie lus, mazus, 

spocīgus, īpašas šķirnes un tam līdzīgus dārzeņus (ķirbjus, 
burkānus, kartupeļus utt.).
Lai piedalītos izstādē, Jums:

- jāuzdrošinās;
- jā izm ēra (var ar acum ēru  un lielu hum ora devu) visi savā dārzā  
vai p lan tācijā  izaudzētie  dārzeņi;
- līdz 22. oktobrim jāp iesakās p ie  zem nieku konsultantes Ināras 
Kanskas (tālr. 43202 vai m ob. tālr. 9456689) vai Salaspils Vēstu 
redakcijā  (tālr. 43159).
Ja nepieciešam s transports, aizbrauksim  Jūsu eksponātiem  p a k a ļ! 
Izstāde būs apskatām a Salaspils dom es vestibilā no 26. līdz 30. 
oktobrim.
Izstādes dalībnieku kopāsanākšana 30. oktobrī pīkst. 14:00. 
Priecāsimies par Jūsu atsaucību!

Salaspils Vēstis un zemnieku konsultante Ināra KANSKA

Valsts akciju sabiedrība Latvijas dzelzceļš informē, ka izdevumu samazināšanas un atsevišķu biļešu kasu 
slēgšanas dēļ, sākot ar 10. oktobri vairāki elektrovilcieni neapstāsies pieturas punktos Ciemupe, Inčupe, 
Ķīšupe, Vagonu parks, Daugmale, Gaisma, Rumbula, Dārziņi, Atgāzene, Daibe un Depo.

Plānojot braucienus lūdzam ievērot izmaiņas vilcienu kustībā. Sīkākas ziņas dzelzceļa stacijās un 
uzziņas birojos Rīgas centrālajā stacijā (tālr. (2)232134) vai ZL Hotline (tālr. 7770777).

3)

redakcija atbild



Ja Jum s ir vajadzīga:
□ pašvaldības policijas;
□ ugunsdzēsēju;
□ ūdensvada un kanalizācijas;
□ ātrā medicīniskā un cita veida palīdzība 

ekstremālos gadījumos,
zvaniet: 40001 vai 40003 
jeb 19355564 (mobilais)

P A G Ā J U Š A J Ā  N E D Ē Ļ Ā
Apzagts kabinets
9. oktobri Salaspils lauku terito
rijā, Granīta ielā, no SIA Varu L a t 
kabineta nozaga datora proceso
ru, klaviatūru, faksa aparātu un 
motorzāģi H usqvarna .

Nevēlamais klients
9. oktobrī kafejnīcā S a liņ a  aiz
turēja Sergeju K., kurš, būdams al
kohola reibum ā, traucēja gan 
klientus, gan apkalpojošo perso
nālu.

Pāris alkohola reibumā
9. oktobrī Skolas ielas 7 pagalmā 
aizturēja Vladimiru B. (1965) un 
Irmu B. (1980), kura gulējusi zālē. 
Abi bijuši stiprā alkohola reibumā 
un nevarējuši paskaidrot, kas viņi 
ir un no kurienes.

Rakt aizliegts!
8. oktobrī Saulkalnē, pie Daugav- 
malas ielas, veicot rakšanas dar
bus, pārrauti telefona kabeļi, tādē
jādi ciematā pārtrūka telefona sa
kari.

Kautiņš pie veikala “Ruk ruk”
7. oktobrī Budeskalna ielā, pie 
veikala Ruk ruk, ap plkst. 18:00 
Antons B., būdams alkohola rei
bumā, iesita ar dūri pa seju Mod
rim R., nodarot viņam miesas bo
jājumus.

Narkotiku perēklis
7. oktobrī, veicot pārbaudi Vla
dislava S. dzīvoklī, atrastas narko
tiskās vielas. Ierosināta krimināl
lieta.

Apzagts dzīvoklis
Laika posmā no 10.08.1998. līdz 
04.10.1998. Skolas ielā 7 no

dzīvokļa nozagtas vīriešu un sie
viešu ādas vējjakas brūnā krāsā, 
divas džinsu bikses 46. lieluma, 
viens pāris 38. izmēra sieviešu zā
baku brūnā krāsā un mohēras dzi
ja.

Uzbrucēji siro
6. oktobrī ap plkst. 21:00 Ener
ģētiķu ielā 2 tur dzīvojošam vīr
ietim, pieejot pie sava dzīvokļa, 
divi vīrieši iesituši pa galvu ar cie
tu priekšmetu, pēc tam atņēmuši 
importa diplomātu. Viena uzbru
cēja pazīmes: 30-40 gadus vecs, 
augums 180 cm, vidējas miesas 
būves, melnas ūsas, bija ģērbies 
zilā džinsu jakā, baltās sporta 
kurpēs, galvā melna adīta cepure.

Arī bērnudārzi nav droši
5. oktobrī Saulkalnē, bērnudārzā, 
Valentīna B. pārsita uzaci un 
piedraudēja ar izrēķināšanos 
Irēnai G.

Sievišķīgas nesaskaņas
5. oktobrī ap pīkst. 13:00 Saul
kalnē, mājas nr. 30 dzīvoklī, Irina 
R. un Larisa R. piekāva Tatjanu Z.

L a ika  posm ā no 05.-11 .10.1998. 
S a la s p ils  p o l ic i ja s  n o d a ļā  p a r  
a lk o h o la  lie tošanu  un a trašanos  
s a b ie d r is k ā  v ie tā  c ilv ē k a  god u  
a p ka u n o jo šā  a lk o h o la  re ib u m ā  
S a la sp ils  p ils ē tā  a iz tu rē ts  1 c i l 
vēks. M in ē ta ja m  s a b ie d r is k ā s  
k ā rtīb a s  p ā rk ā p ē ja m  p ie m ē ro ts  
a d m in is tra tīva is  sods.

Pēc Salaspils policijas nodaļas 
un pašvaldības policijas 
materiāliem sagatavoja 

IngaPUŠE  
un Astra NAGLE

21. oktobri k/n Enerģētiķis notiks

Salaspi1s pil sētas 
čempionāts šahā!
Uzziņas pa tālr. 43115.

Būvmateriālu veikals NN piedāvā:
■ V ivaco lo r krāsas 2024 toņos
■ vislētākais Salaspilī cements, kaļķis
■ krāsas, līmes, špahteles, hermētiķus, rigipsi
■ naglas, skrūves, stiprinājumus
■ tapetes, linoleju, flīzes
■ ķieģeļus, ISO VER  un P aroc  siltumizolāciju, ruberoīdu, 

bitumu, skaidu plāksnes, kokšķiedru plāksni
■ Bosh un citus instrumentus
■ līstes, apdares plāksnes un dēļus
■ ūdens sildītājus (garantija 1 -3,5 gadi)
■ santehnikas un elektroinstalācijas materiālus
■ saimniecības preses

Būvmateriālu veikals NN- Gaismas ielā 9, Ābelītē. 
Darba laiks: 9-19, sestdienās - 9-16, svētdienās - brīvs.

Tālr. 41910.

S L U D I N Ā J U M I
pārdod____________

>2-istabu dzīvokli Lauku iela
12. Tālr. 46579.___________
>Garāžu kooperatīvā E n e rģ ē - 
t iķ is , USD 3000. Tālr. 41096, 
vakaros.
>  Automašīnu A u d i 100 Q uattro , 
1985.g., A G V  gāzes apkures kat
lu, leišu katla sekcijas, Junkers  
gāzes ūdens sildītāju, dzelzs vār
tus, logu rāmjus ar stikliem, jaunu 
šīferi, ķieģeļus, ogļu un malkas 
apkures katlu, neglazētus krāsns 
podiņus. Tālr. 50-36624. 
>B ērnu sētiņu. Cena - 10 Ls. 
Adrese: Miera ielā 16/7-205.
>► Presēto sienu. Tālr. 50-56310. 
>Zemi 25,6 ha (t.sk. mežs 5 ha) 
Cēsu rajona Skujenes pagastā.
Tālr. 49832._________________
> Jaukas brūnimelnas rotveilera 
pūkainītes gaida savus lielos un 
gudros brāļus - saimniekus. Tālr. 
42872, vakaros.

p ērk
> 1 -istabas dzīvokli. Tālr. 50-
47964, vakaros.______________
> L abu  1-1,5-istabu dzīvokli 
Salaspilī, bez starpniekiem. Tālr.
47373._____________________
>  Privatizētu 1-istabas dzīvokli, 
18/36 m2 ar lielu lodžiju, Salas
pilī, Saulkalnē vai Ikšķilē. Starp
niekus lūdzu netraucēt. Tālr. 8-
246-36180.
>2-3-istabu dzīvokli Silavas, ZA 
vai bij. agrofirmas rajonā. Tālr. 
7125703, mob. tālr. 9416771. 
>3-istabu dzīvokli domes vai 
HES rajonā, bez starpniekiem.
Tālr. 46036._________________
>N elielu māju Salaspilī. Tālr. 
7141840.

piedāvā darbu
>M eklēju mīļu auklīti pusotru 
gadu vecai princesītei. Tālr.
44846, pēc 19._______________
>Salaspils 2. vidusskola steidza
mi aicina darbā rokdarbu skolo- 
tāju sākumskolā (jāmāca lat
viski). Tālr. 47009, Skolas ielā 6,
vai 40950.__________________
>Firmai vajadzīgi inženieri vai 
augsti kvalificēti santehnikas 
speciālisti aukstā un karstā ūdens 
skaitītāju uzmontēšanai dzīvok- 
ļos. Tālr. 274021, darba laikā.
> Vajadzīgs privātskolotājs an- 
gļu valodā Salaspilī pieauguša
jiem. Tālr. 7105049.

Mākslas salonā apskatām a
R iharda  DELVERA

gleznu izstāde

IEPĒRKAM un PĀRDODAM

SERTIFIKĀTUS
par jums izdevīgu cenu

Skolas ielā 10,
7. kabinetā.
Tālr. 46534.

ATNĀCIET UN PĀRLIECINIETIES!

>2-istabu dzīvokli pret 1-istabas 
dzīvokli HES rajonā, Mob. tālr. 
9233842, 18-21.
>2-istabu dzīvokli ZA ciematā 
pret 1-istabas dzīvokli. Tālr.
44079._____________________
>Lauku mājas ar saimniecības 
ēkām un 12 ha meliorētas zemes 
Balvu raj., ciemata centrā, ir Ze
mesgrāmata, pret dzīvojamo pla
tību Salaspilī, Rīgas rajonā vai 
pārdod. Tālr. 8-246-36180.

īrē
> 1 -istabas dzīvokli ar ērtībām.
Tālr. 41386, vakaros.__________
>1-istabas dzīvokli Salaspilī 
(var būt daļēji mēbelēts), HES 
rajonu nepiedāvāt. Mob. tālr. 
9284203.

>-Garažu Dārza iela 16. Talr. 
42826.

Piedāvāju ārstniecisko un pro
filaktisko masāžu. Adrese: Skolas 
ielā 7, 105. kab. (1. stāvā), darb
dienās no pīkst. 12 līdz 15 un no 
pīkst. 18 līdz 21. Pensionāriem un 
invalīdiem atlaides. Tālr. 44176, 
pēc plkst. 21.
>Firm a Sater labo ledusskapjus 
jūsu mājās. Lēti, ar garantiju. Tālr. 
277275, no plkst. 9 līdz 21. Brīv
dienu nav. Mob. tālr. 9299768. 
>Remontēju televizorus, uzstā
du PAL blokus un video ieejas.
Tālr. 41104._________________
> Vēlos iekopt dārzu vēl šoruden 
pie sporta kompleksa. Piedāvāt pa 
tālr. 41659, pēc 20.
>K as vēlas pārdot malku, pie
teikties sociālās palīdzības die
nestā. Tālr. 43153.

Izsaku lielu, lielu pateicību kai
miņienei Staņislavai STEPIŅAI 
par aprūpi un labo sirdi!

Anna Brante

20. oktobrī plkst. 18:00 
k/n Rīgava 

rokdarbnieču kopas 
Sirdsprieks

šīs sezonas pirmā tikšanās. 
Aicinām mūsu pulkā visas 
interesentes. Tālr. 41163.

17. oktobrī plkst. 15:00  

k/n Enerģētiķis 
Salaspils pensionāru kopas 

padome aicina uz saietu. 

Tikšanās ar aktieri

Mārtiņu Vērdiņu
humorīgajā smieklu kabarejā. 

Sadzīves aktuālo jautājumu 

risināšana.

Ieeja -  0 ,8 0  Ls, 

pensionāriem -  brīva.

Jaunumi zobārstes Antras Kites privātpraksē 
Salaspilī, Skolas ielā 7

Pieņemšanas la iks :
darbadienās no plkst. 9:00 līdz 21:00 

sestdienās no plkst. 9:00 līdz 15:00 
svētdienās no plkst. 10:00 līdz 15:00

■ pateicoties jauniem sadarbības partneriem, k|uvis iespējams 
izgatavot jebkuras sarežģītības pakāpes zobu protēzes, kas 
atbilst augstām estētiskām un funkcionālām prasībām un ir 
izgatavotas, izmantojot modernu rietumvalstu tehnoloģiju;

 līdz šī gada Ziemassvētkiem metālkeramikas kroņa cenai ir 15% 
atlaide un tas maksā tikai Ls 42,50;

■ pateicoties līgumam ar AS Rīgas Apdrošināšanas sabiedrība, 
apdrošinātās personas ārstējam ar 50% un 100% atlaidi.

Jums nav nepieciešams apmeklēt dārgās Rīgas klīnikas!
Dr. Antra Kite, tālr. 40599.
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